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PROTOKÓŁ nr L/2014  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 25 czerwca 2014 r. w godz. 1000 – 1300  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
 
 Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Suwałkach. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo, 
5. Dorota A. Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Józef D. Kimera,  
8. Zdzisław Koncewicz,  
9. Janusz A. Krzesicki, 

10. Stanisław Kulikowski, 
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk, 
13. Leszek Perkowski, 
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska, 
16. Agnieszka Rzatkowska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga M. Szczypiń, 
19. Sławomir J. Szeszko, 
20. BoŜena Topczyłko,   
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro. 

 

Rady nieobecny:. Włodzimierz Marczewski. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W obradach uczestniczyli: 
 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Sekretarz Miasta, Skarbnik Miasta, 
naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, 
prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji 
oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt . 1.  
Otwarcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski otwierając L obrady Rady Miejskiej powitał Czesława Renkiewicza – 
Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, 
Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta  
oraz Bogusławę Gajewską i jej syna Macieja Gajewskiego, a takŜe wszystkich obecnych  
na sesji. 
 
 
Ad pkt . 2.  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji. Na wiosek Prezydenta Miasta wniósł do porządku obrad 
 pkt 17 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału województwa podlaskiego  
na okręgi wyborcze w wyborach do sejmiku województwa”, pkt 18 „Informacja z konsultacji 
społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 
przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 
BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu miasta na 2015 rok”, pkt 19 „Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie Suwalskiego BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu miasta  
na 2015 rok” oraz pkt 20 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie akcji Agencji Rozwoju Regionalnego „ARES” S. A.  
w Suwałkach”. Pozostałe punkty otrzymały kolejną numerację. 
 
 Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący 
porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Odsłonięcie tablicy pamiątkowej Prezydenta Miasta Suwałk Józefa Gajewskiego. 

4. Przyjęcie protokołu nr XLIX/2014 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 28 maja 2014 r.  

5. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 maja 2014 roku.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 
jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 
stawki opłat za korzystanie z tych przystanków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian  
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właściciela nieruchomości. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 
ulicami: T. Ko ściuszki, Chłodną, T. Noniewicza i L. Waryńskiego w Suwałkach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego przy ulicy Wylotowej w Suwałkach.   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w ciągu ulicy Ludwika 
Waryńskiego na odcinku między ulicami Tadeusza Kościuszki i Teofila Noniewicza.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu cmentarza komunalnego w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu 
umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty naleŜności pienięŜnych 
mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego 
jednostkom podległym. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału województwa podlaskiego  
na okręgi wyborcze w wyborach do sejmiku województwa. 

18. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki 
konsultacji społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu 
miasta na 2015 rok. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy 
Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego BudŜetu 
Obywatelskiego jako części budŜetu miasta na 2015 rok. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na nabycie akcji Agencji Rozwoju Regionalnego „ARES” S. A. w Suwałkach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014-2030. 

23. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

24. Wnioski i oświadczenia radnych.  

25. Zamknięcie obrad. 

 
 
Ad pkt . 3.  
Odsłonięcie tablicy pamiątkowej Prezydenta Miasta Suwałk Józefa Gajewskiego. 
 
Andrzej Chuchnowski przedstawił najwaŜniejsze wątki z Ŝycia Józefa Gajewskiego,  
po czym przekazał głos Prezydentowi Miasta Czesławowi Renkiewiczowi. 
 
Czesław Renkiewicz w swoim wystąpieniu podkreślił ogromny wkład pracy Józefa 
Gajewskiego w rozwój miasta Suwałk, jego oddanie mieszkańcom i ich problemom.  
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Józef Gajewski, jako doskonały gospodarz pokazał, Ŝe w prowincjonalne miasteczko moŜna 
tchnąć ducha rozwoju i dąŜenia do lepszego jutra. Odsłonięcie tablicy stanowi symbol,  
który pozostanie w murach budynku Urzędu Miejskiego, oddający cześć pamięci wspaniałego 
człowieka i dobrego gospodarza miasta. 
 
 Odsłonięcia tablicy pamiątkowej dokonała Ŝona śp. Józefa Gajewskiego pani 
Bogumiła Gajewska i Prezydent Miasta Czesław Renkiewicz.  
 
 Syn śp. Józefa Gajewskiego, Maciej podziękował za uczczenie pamięci ojca. 
Podziękował wszystkim, którzy współpracowali z ojcem i pracowali na wspólny sukces jakim 
był rozwój miasta Suwałk. 
 
 
Ad pkt . 4.  
Przyjęcie protokołu nr XLIX/2014 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 maja 
2014 r.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół XLIX obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura  
Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później  
niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu,  
czyli w dniu 24 czerwca 2014 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni  
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XLIX/2014 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 
 
Ad pkt . 5.  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 maja 2014 r.  
Informacja… stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 maja 2014 r. została przyjęta.  
 
 
Ad pkt . 6.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
 
Marek Buczyński odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/548/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach  
– stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 7.  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 
Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie 
z tych przystanków. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/549/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, 
których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad 
korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków 
– stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 8.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 15 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/550/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałk 
– stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/551/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad pkt . 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/552/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 11.  
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Zdzisław Przełomiec poprosił o odpowiedź na piśmie na następujące zapytania: 

− w imieniu seniorów zwrócił uwagę na zbyt małą ilość punktów sprzedaŜy biletów MPK  
w formie papierowej, 

− zapytał dlaczego niektóre miejskie jednostki organizacyjne nie prowadzą BIP,  

− zwrócił się z prośbą w imieniu mieszkańców ul. Warneńczyka o pozostawianie 
wszystkich worków na selektywną zbiórkę odpadów, 

− w imieniu mieszkańców, zwrócił uwagę na utrudniającą przejazd poprzeczną dziurę  
na ul. Kolejowej. 

 
Dorota Jabłońska w związku z nieczynną galerią Pa Camera w Suwalskim Ośrodku Kultury 
zapytała o koncepcję wystawiennictwa artystycznego w Suwałkach. Zapytała równieŜ: 

− czy miasto ma plany wobec realizacji zapowiadanego projektu cyfryzacji w oświacie, 

− czy zostały usunięte niedoróbki budowlane w Suwalskim Ośrodku Kultury, 
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− dlaczego bilety na koncert inaugurujący kolejną edycję Suwałki Blues Festiwal  
były w cenie 250 zł, a obecnie są tańsze, 

− dlaczego Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej testuje autobusy tylko wybranych 
marek, zwróciła uwagę na niezadowolenie mieszkańców z funkcjonowania komunikacji 
miejskiej w wolne dni, zapytała teŜ, czy w sezonie letnim przewiduje się uruchomienie 
linii do pobliskich miejscowości rekreacyjnych. 

 
Stanisław Sieczkowski zwrócił uwagę na bardzo zły stan techniczny oraz nieestetyczny 
wygląd muru oporowego przy ul. Polnej. Zaproponował wykonanie naprawy oraz malowideł 
w formie muralu. 
 
Adam Kacprzyk  zapytał czy w najbliŜszym czasie będą realizowane prace przy chodniku  
na ul. Lotniczej. 
 
 
Ad pkt . 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, 
Chłodną, T. Noniewicza i L. Waryńskiego w Suwałkach.   
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 28 do protokołu. 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 29 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/553/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, Chłodną, T. Noniewicza  
i L. Wary ńskiego w Suwałkach   
– stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego przy ulicy Wylotowej w Suwałkach.   
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 31 do protokołu. 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 32 do protokołu. 
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Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/554/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego 
przy ulicy Wylotowej w Suwałkach   
– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego w ciągu ulicy Ludwika Wary ńskiego na odcinku 
między ulicami Tadeusza Kościuszki i Teofila Noniewicza.   
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/555/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
połoŜonego w ciągu ulicy Ludwika Wary ńskiego na odcinku między ulicami Tadeusza 
Kościuszki i Teofila Noniewicza.   
– stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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Ad pkt . 15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu cmentarza komunalnego w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/556/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu cmentarza 
komunalnego w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania, 
odraczania spłaty i rozkładania na raty naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego jednostkom podległym. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/557/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
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o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania 
na raty naleŜności pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 
Miastu Suwałki lub jego jednostkom podległym 
– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału województwa podlaskiego na okręgi 
wyborcze w wyborach do sejmiku województwa. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Marszałek Województwa Podlaskiego, pismem  
z dnia 11 czerwca br. przesłał ostateczną wersję projektu uchwały w sprawie podziału 
województwa podlaskiego na okręgi wyborcze w wyborach do Sejmiku Województwa 
Podlaskiego, w której nie zmieniono zapisu w § 1 ust. 2 tj. połączenia Miasta Suwałki – miasta 
na prawach powiatu, Powiatu Suwalskiego, Powiatu Sejneńskiego, Powiatu Augustowskiego, 
Powiatu Sokólskiego oraz Powiatu Monieckiego, w celu utworzenia okręgu wyborczego  
o 8 mandatach w wyborach do Sejmiku Województwa Podlaskiego. PowyŜsze pismo  
było tematem dyskusji Klubów i Ugrupowań Radnych funkcjonujących w Radzie Miejskiej. 
Radni uwag i wniosków nie zgłosili.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/558/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie podziału województwa podlaskiego na okręgi wyborcze w wyborach  
do sejmiku województwa 
– stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 18.  
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu miasta na 2015 rok. 
Informacja… stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 
projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy 
Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako części 
budŜetu miasta na 2015 rok, do której załączono wyniki konsultacji zawierające zgłoszone 
propozycje zamian wraz z propozycją stanowiska Prezydenta Miasta Suwałk w sprawie  
ich przyjęcia lub odrzucenia były przedmiotem wspólnego posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 
Finansowo-BudŜetowej w dniu 25 czerwca br. 
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 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji społecznych 
dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia  
na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego 
jako części budŜetu miasta na 2015 rok została przyjęta.  
 
 
Ad pkt . 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 
Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego BudŜetu Obywatelskiego  
jako części budŜetu miasta na 2015 rok. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 4 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/560/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych 
w sprawie Suwalskiego BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu miasta  
na 2015 rok 
– stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na nabycie akcji Agencji Rozwoju Regionalnego „ARES” S. A. w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/560/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie akcji Agencji 
Rozwoju Regionalnego „ARES” S. A. w Suwałkach  
– stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 21.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 
– załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/561/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok  
– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt . 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2014-2030. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Zdzisław Koncewicz przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr L/562/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 czerwca 2014 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  
2014-2030 
– stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 23.  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi: 
 
Dorocie Jabłońskiej 
− w kwestii ceny biletów na koncert w ramach Suwałki Blues Festiwal – poinformował,  
Ŝe w sytuacji, kiedy bilety w cenie ustalonej przez kierownictwo Suwalskiego Ośrodka 
Kultury nie sprzedawały się, zdecydowano, aby mimo nieosiągnięcia opłacalności 
koncertu, cenę obniŜyć do kwot: 150 zł, 120 zł i 100 zł. Osoby, które nabyły droŜsze 
bilety mogą dokonać zmian w SOK. Prezydent przypomniał, Ŝe Miasto dofinansowało 
festiwal w kwocie 750 tys. zł. 

 
Stanisławowi Sieczkowskiemu 
− w odpowiedzi na pytanie związane z murem oporowym przy ul. Polnej poinformował,  
Ŝe po rozpoznaniu tematu naprawa będzie wykonana jak równieŜ będą wykonane 
dekoracje w formie malowideł na murze. 

 
Czesław Renkiewicz udzielił głosu Zastępcom oraz znajdującym się na sali osobom 
odpowiedzialnym za realizację zadań poruszonych w interpelacjach i zapytaniach. 
 
Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi Zdzisławowi Przełomcowi: 
− w kwestii sprzedaŜy biletów MPK stwierdził, Ŝe po lutowej lustracji przebiegu sprzedaŜy 

biletów w mieście sytuacja nie pogorszyła się. W mieście funkcjonuje 70 oznakowanych 
punktów sprzedaŜy, ponadto bilety moŜna nabyć w „biletomacie” przy Placu  
M. Konopnickiej; 

− nie stwierdził problemu braku worków do segregacji odpadów. Podkreślił jednak,  
Ŝe jeŜeli taki problem gdziekolwiek zaistnieje, zostanie natychmiast rozwiązany; 

− dziura w asfalcie przy ul. Kolejowej powstała w wyniku instalacji kanalizacji deszczowej 
i zostanie usunięta w przyszłym tygodniu. 

 
Dorocie Jabłońskiej – w kwestii usterek przy Suwalskim Ośrodku Kultury – poinformował, 
Ŝe wszystkie, wykazane w protokole odbioru, zostały usunięte. Wykonawca zapłacił kary 
(ok.1,8 mln) wynikające z niedotrzymania terminu realizacji zadania i do tej pory nie pozwał, 
z tego tytułu, Miasta do sądu. 
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Adamowi Kacprzykowi – w sprawie wykonania chodnika przy ul. Lotniczej – prace będą 
wykonane w najbliŜszym czasie wraz z realizacją ul. Buczka. 
 
Marek Gałązka – zastępca dyrektora Suwalskiego Ośrodka Kultury – w kwestii 
wystawiennictwa artystycznego przyznał, Ŝe problem istnieje. Po okresie świetności, w latach 
funkcjonowania Biura Wystaw Artystycznych i po okresach twórczej działalności Marka 
Sobczaka i Stanisława Wosia wystawiennictwo zaczęło tracić na znaczeniu. Podkreślił,  
Ŝe Suwałkom niezbędna jest nowa koncepcja wystawiennictwa, komisarz wystaw i dobra 
lokalizacja. 
  
Czesław Renkiewicz uzupełniając wypowiedź dyrektora Marka Gałązki dodał, Ŝe Miasto 
przystępuje do opracowania strategii rozwoju kultury do roku 2020. Działalność 
wystawiennicza jest jednym z elementów strategii. Wymienił kilka miejsc mogących 
realizować zdanie wystawiennicze w mieście m.in.: Galeria A. Strumiłły, Muzeum Marii 
Konopnickiej, pomieszczenia w  SOK przy ul. Noniewicza i ul. PapieŜa Jana Pawła II. 
 
Alicja Jacewicz w kwestii cyfryzacji oświaty poinformowała, Ŝe program cyfrowa szkoła, 
prowadzony przez ministerstwo, pozostał jedynie pilotaŜowym z uwagi na brak sprzętu 
oprogramowania i umiejętności nauczycieli. Poinformowała o zakupionych, w ramach 
realizacji róŜnych projektów, komputerach dla szkół, tablicach multimedialnych  
i prowadzonych szkoleniach dla nauczycieli. Wyraziła nadzieję na realizację programu  
w nowej perspektywie finansowej. 
 
Marek Giedroj ć poinformował, Ŝe od 1 lipca w mieście będzie obowiązywał nowy rozkład 
jazdy autobusów. Jest podany do publicznej wiadomości, rozwieszony na przystankach.  
Czas testowania autobusów uzaleŜniony jest od oferty sprzedawcy. W Suwałkach testowano 
juŜ wiele autobusów. W ostatnim okresie w wyniku przetargu zakupiono mercedesy. 
 
 
Ad pkt . 24.  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe w okresie międzysesyjnym wpłynęła przekazana 
przez Poseł na Sejm RP BoŜenę Kamińską kopia odpowiedzi Ministra Obrony Narodowej  
na interpelację posłanki w sprawie pozostawienia w Suwałkach 14 Dywizjonu  
Art. Przeciwpancernej im. J. Piłsudskiego. Z treści odpowiedzi wynika, Ŝe na obecnym etapie 
prac na prac nad kolejną edycją Programu Rozwoju Sił Zbrojnych RP nie planuje się 
rozformowania jednostki. Ponadto, wpłynęła korespondencja z Podlaskiego Urzędu 
Wojewódzkiego od dyrektora Wydziału Polityki Społecznej oraz odpowiedź Prezydenta  
w sprawie utworzenia w Suwałkach, jako odrębnej jednostki - Miejskiego Centrum 
Interwencji Kryzysowej. Poinformował równieŜ, Ŝe korespondencja jest dostępna w Biurze 
Rady Miejskiej.  
 
 
Ad pkt . 25.  
Zamknięcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja poświęcona będzie rozpatrzeniu 
projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana  
jest na dzień 30 lipca 2014 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego 
w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1. 
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 Kończąc L sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym za uczestnictwo 
w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  

 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 

Protokołowała: 
Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


